
 

 

Kronika obce Moravské Lieskové – kalendárny rok 2015 

 

 

Činnosť orgánov samosprávy 

 

  V tomto kalendárnom  roku stojí na čele našej obce novozvolený starosta pán Róbert Palko. 

Výsledky volieb sú zaznamenané v minuloročnom zápise udalostí. 

Komisie OcZ – jej členovia boli schválení na OcZ dňa 27. januára 2015. 

Obecné zastupiteľstvo v Moravskom Lieskovom uznesením č.2/2015 schvaľuje členov do 

jednotlivých komisií nasledovne: 

 

Komisia finančná 

Členovia: Ing. Ján Hargaš,PhD.,Ing. Marián Zelko, Marián Janiga,Mgr. Mária Bačová, 

                 Alena Pastorková, Tatiana Škriečková 

 

Komisia rozvoja a výstavby 

Členovia: Ján Adamovič (poslanec OZ),Roman Valach, Marcel Bača, Bc.Roman Rojko, 

                 Ing. Marek Želibabka, Ing. Jaroslav Černý 

 

Komisia školstva a športu 

Členovia: Ing.Milan Zámečník (poslanec OZ), Andrej Čížik, Juraj Gašparík,  

                 Lubomír Ondruška  

                  

Komisia sociálna, bezpečnosti a životného prostredia 

Členovia: Ing.Ján Dedík, Miloš Gerža (poslanecOZ), Pavol Romančík, Libor Hargaš 

 

Kultúrna komisia 

Členovia: Lenka Nešťáková (poslanec OZ), Mgr. Eva Pavolková, Ing. Dana Zelková, 

                 Mgr. Martina Pašková, Mgr. art. Peter Gašparík. 

 

Každá z komisií mala vypracovaný plán práce, vytýčené ciele práce, ktoré by smerovali k zlepšeniu 

situácie  v obci, nielen v oblasti sociálnej, ale i kultúrnej, športovej i vzdelanostnej. Komisie sa 

schádzali podľa potreby. Plány práce majú komisie dlhodobé, až do konca roku 2022.  

 



 

 

Hlavným kontrolórom obce je i v tomto volebnom období pani Ing. Martina Švehlová 

Juríková / zvolená je obecným zastupiteľstvom na 6 rokov/. 

 

V priebehu kalendárneho roku nastali na OcÚ takéto zmeny: 

 

Od 1. januára 2015 pracuje na miestnom OcÚ pani Emília Dedíková ako upratovačka. 

Pani Jozefína Halienková ukončila na miestnom OcÚ  pracovný pomer dňa 28. februára 2015, 

pracovala na oddelení daní a poplatkov. 

Peter Petkov, Ing. bol odvolaný z funkcie prednostu starostu OcÚ 28. februára 2015. 

Pracovný pomer na miestnom OcÚ ukončil 31. augusta 2015. 

Pani Marie Macejková, Mgr. pracuje do 30.júna 2015 ako sociálny pracovník. 

Pani Jarmila Misalová Lalinská pracuje na miestnom OcÚ ako asistentka starostu. 

 

Kalendárny rok 2015 – štatistické údaje: 

 

Narodení:   21 detí  

Zomretí:     35 obyvateľov                               

Prihlásení k trvalému pobytu:   54 obyvateľov 

Odhlásení z trvalého pobytu:    36 obyvateľov                      . 

 

K 31.decembru 2015 evidovala naša obec celkovo 2530 obyvateľov,  

z toho 1289 mužov a 1241 žien. 

Priemerný vek obyvateľa našej obce je 42,38 rokov. 

 

 

 

Verejno- spoločenský život 

 

Akademik profesor MUDr. Ján Štefanovič DrSc, rodák a čestný občan obce Moravské 

Lieskové, slávnostne uvádzal dňa 24.11.2015 do života knihu o jeho živote. Tejto slávnosti sa 

zúčastnili starosta obce pán Róbert Palko a pán poslanec OZ Marián Janiga. 

Na slávnosti sa zúčastnil i prezident lekárskej komory MUDr.Marián Kollár, riaditeľ Slovenskej 

akadémie vied Bratislava RNDr Michal Dubovický, CSc. 



 

 

Pán akademik Štefanovič, dnes už 87-ročný pán, je svetovo uznávaný mikrobiológ a imunológ, 

držiteľ viacerých vysokých ocenení za obrovské prínosy pre medicínu, zostáva človekom 

skromným. Človekom s veľkým srdcom a ako sa vyjadril jeden z jeho kolegov, 

„je to človek presiaknutý človečinou“. 

 

Prof. Ing. Ivan Malíček, Csc 

Významná osobnosť našej obce, náš rodák, si dňa 18. januára 2015 v Novom Meste nad Váhom 

prevzal titul „Významná osobnosť Podjavoriny.“ 

Študoval na novomestskom GMRŠ. V štúdiu pokračoval na Petrohradskom inštitúte inžinierov 

železničnej dopravy, jednej z najstarších škôl svojho druhu na svete. Po štúdiách pôsobil na 

Stavebnej fakulte Žilinskej univerzity na Katedre stavby železníc, neskôr ako emeritný profesor na 

Katedre železničného staviteľstva a traťového hospodárstva. Zastával funkciu prodekana na 

Fakulte prevádzky a ekonomiky dopravy a prorektora na Vysokej škole dopravy a spojov v Žiline. 

Vedeckú hodnosť profesora získal v odbore Teória a konštrukcia inžinierskych stavieb. Je autorom 

viacerých učebných vysokoškolských textov, spoluautorom dvoch vysokoškolských učebníc 

a niekoľkých legislatívnych dokumentov, napísal viac ako 60 vedeckých článkov, je 

spoluautorom29 realizovaných inžinierskych diel a projektov, riešiteľom15 výskumných úloha 

vedúcim grantových výskumných projektov. 

Za pedagogickú a vedeckovýskumnú činnosť získal tieto ocenenia: 

V roku 1999 Zlatú medailu Zväzu slovenských vedeckotechnických spoločností, 

v roku2002 sa stal Vedcom roka SR, v roku 2012 držiteľom Plakety J.A.Komenského 

 

Pán Ján Dedík 

rodák z Moravského Lieskového, celoslovensky známy ľudový liečiteľ, irisdiagnostik 

a naturoterapeut oslávil svoje životné jubileum – 75 rokov. Srdečne blahoželáme a prajeme nielen 

jemu, ale i nám, aby ešte veľa rokov poskytoval cenné rady a pomoc pri rôznych ochoreniach. 

Svojej záľube – pestovaniu a zbieraniu liečivých rastlín sa venuje už 40 rokov. 

„LIEČIVÉ BYLINKY MIKROREGIÓNU TEPLIČKA“ – je názov najnovšej publikácie pána 

Dedíka  a vydala ju Miestna akčná skupina Strážovské vrchy. 

 

Ján Šimko 

Príslušník RAF anglického kráľovského letectva z II. svetovej vojny. 

Narodil sa v Moravskom Lieskovom 10.augusta 1920 v  roľníckej rodine. Aby mohol pracovať 

v oblasti poľnohospodárstva, samozrejme u bohatého gazdu, poslal ho otec na poľnohospodársku 



 

 

školu. V tej dobe bolo hospodárenie samozrejme najdôležitejšou oblasťou, veď bolo zdrojom 

obživy. Jeho snom však bola úplne iná oblasť – letectvo. V júli 1939 odišiel z domu, po tom čo sa 

v zlom rozišiel s otcom, ktorý mu zmaril možnosť prihlásiť sa na letecký výcvik, ktorý robila 

Masarykova letecká liga pod názvom „Tisíc pilotov republike.“ 

Po vyhlásení mobilizácie Československým národným výborom vo Francúzsku bol nasadený 

v československej jednotke a internovaný najskôr v tábore v Briey a neskôr v Barle-Duc. 

Keď oslabovala bojaschopnosť francúzskej armády dochádza k prepúšťaniu internovaných 

cudzincov, odchádza na juh Francúzska. Tu sa v prímorskom mestečku Agde formuje 

československá jednotka na čele s generálom Viestom. Po kapitulácii Francúzska v júni 1940 sa 

preplavili okolo Gibraltaru do Veľkej Británie.Tu bol pridelený k vytúženému letectvu, kde spolu 

s kamarátom Haladom absolvovali bleskový výcvik rádiotelegrafistov a palubných strelcov.               

V januári 1941 odišli všetci československí rádiotelegrafisti z Yatesbury na strelecký výcvik na 

najstaršiu základňu RAF v Cranwel. 

Ján Šimko, ako vyškolený rádiotelegrafista a palubný strelec sa musel v schopnostiach neustále 

zdokonaľovať a to hlavne v sťažených podmienkach. Musel presne šifrovať a dešifrovať 

najrôznejšie správy, musel ovládať svetelné znamenia, dohodnuté znaky, letecké kódy, vlastné aj 

medzinárodné predpisy, ale aj pravidlá leteckej prevádzky.  

V auguste 1941 sa dopĺňala 311. československá bombardovacia peruť a tu nastúpil aj Ján Šimko 

s kamarátom Haladom. Zúčastnili sa všetkých diverzných útokov a náletov, ktorým velilo britské 

letectvo. 

Počas letných mesiacov, roku 1942 preškolili nočnú bombardovaciu peruť na pobrežnú hliadkovú. 

Jej prvé lety smerovali nad Biskajský záliv. Ich úlohou bolo  hľadať nepriateľské plavidlá, hlavne 

ponorky a samozrejme zničiť ich. 

Posledný hliadkový let nad Biskajským zálivom strelec a rádiotelegrafista Ján Šimko uskutočnil 

15. septembra  1942. Vtedy vyhasol jeho veľmi mladý život, ale jeho životný sen sa mu splnil. Bol 

vyznamenaný medailou za chrabrosť. 

 

Veľká Javorina 

 Silvester roku 2014 – posledná aktivita v kalendárnom roku, kedy majú možnosť stretnúť sa 

„podjavorinci“ - obyvatelia miest a obcí spod Bielych Karpát. Tých stálych neodradí ani nečas. 

Zohrejú sa vareným vínom a mäsovými pečenými dobrotami. Stretnú sa pri pamätníku  česko-

slovenskej vzájomnosti, aby si položením kytíc k pamätníku a zaspievaním českej a slovenskej 

hymny uctili bratstvo oboch národov. História stretávania týchto dvoch národov na hraničnom 



 

 

pomedzí siaha vlastne až pred pamätný revolučný rok 1848 a mottom tohto podujatia sú slová 

slovenského velikána Jozefa Miloslava Hurbana:“ Tu bratia vždy sa stretať budú!“ 

 

Výročná schôdza Jednoty dôchodcov:  

Toho roku sa členovia stretli 20.marca 2015. výročnú členskú schôdzu otvorila predsedníčka pani 

Anna Podhradská. Hosťami tejto schôdze boli: pán starosta Róbert Palko, zástupkyne Okresnej 

organizácie JD v Novom Meste nad Váhom – pani Atalovičová a pani Priebracká. 

Pán M.Miko predniesol správu o činnosti za uplynulý rok. A po všetkých oficialitách prišli k slovu, 

lepšie povedané k nástrojom J.Miklánek, Ľ.Ferianec a S. Baláž a veselá zábava sa mohla začať. 

 

Mesiac úcty k starším 

Názov príspevku hovorí o celom mesiaci, ale každoročne sa toto pekné stretnutie koná v mesiaci 

októbri. Tak tomu bolo i toho roku, dňa 28.októbra. Dôchodcov nad 70 rokov veku pozval na 

posedenie pán starosta Róbert Palko. Básňou ich pozdravila riaditeľka Spojenej školy Mgr. Jana 

Lacková a samozrejme i žiaci školy. 

Zámecká Žajglovka hrala nielen na počúvanie, ale i do spevu a do tanca. 

  

Zájazd dôchodcov do Bratislavy 

sa uskutočnil dňa 19. novembra 2015. naplánovaná bola návšteva NR SR a hradu. 

Pán Mesiarik, asistent pána poslanca Bublavého bol vedúcim zájazdu. Vstup do budovy   

parlamentu bol samozrejme kontrolovaný. Vo vstupnej časti si naši výletníci vypočuli výklad 

o vzniku nášho štátneho znaku a zástavy, ale aj o mnohých iných historických súvislostiach. 

Pobesedovali s pánom poslancom Bublavým, ale vypočuli si príspevok poslanca Jariabka 

v rokovacej sále. Pani sprievodkyňa ich previedla i reprezentačnými miestnosťami Bratislavského 

hradu a veľmi pútavým spôsobom priblížila jeho históriu. 

 

Občianske združenie LIESKOVANKY 

 

Veľkonočné tvorivé dielne 

Túto krásnu akciu pripravilo OZ  LIESKOVANKY, s cieľom oživiť tradície a vniesť ich opäť do 

života nás ale hlavne našich detí. Tento rok sa zruční majstri svojho remesla, tvoriví a kreatívni 

umelci zišli v priestoroch Osvetového domu už druhýkrát – 25. marca 2015. 

Okrem tradičných výrobkov, ktoré neodmysliteľne patria k Veľkej noci, mali návštevníci možnosť 

prezrieť ručne vyrábané pohľadnice, mydielka, výrobky z dreva, keramiky. 



 

 

Návštevníkov obveselil svojim spevom Marek Holáň, hrou na gitare pán Zámečník, žiaci zo ZUŠ. 

Skrátka každý si tu mohol prísť na svoje. 

 

Oslobodenie  obce Moravské Lieskové 

 

sa do dejín našej obce zapísalo dátumom 12. apríl 1945.  

Spomienková slávnosť pri príležitosti 70. výročia oslobodenia obce sa konala v sobotu 

18. apríla 2015. 

Začala sa ekumenickými bohoslužbami v Evanjelickom chráme. Zúčastnili sa ich zástupcovia 

oboch cirkví. Prítomný bol i zborový farár M. Hargaš, ktorý príhovory kňazov doplnil o vlastné 

spomienky na vojnové obdobie v rodnej ovci Moravské Lieskové. 

Program pokračoval pietnym aktom položenia vencov k pamätnej tabuli pred Obecným úradom 

v Moravskom Lieskovom. K prítomným sa prihovoril starosta obce Róbert Palko, poslanec NR SR 

pán Bublavý, pán poslanec Ing. Ján Hargaš PhD. a zástupca Zväzu protifašistických bojovníkov. 

Pred miestnym obecným úradom bolo možné vidieť historické vozidlá a artefakty z II. svetovej 

vojny, ktoré sem dopravil vojensko-historický klub „Východní fronta“. Zástupcovia obce 

a členovia vojensko-historického klubu položili vence k pamätníku N. N. Smirnova v osade Šance, 

kde vyhasol jeho život. 

Slávnosť pokračovala na obecnom úrade, kde sa konala beseda s pamätníkmi vojnových udalostí. 

Pán farár Mgr.P. Maca, ako prvého vyzval pána Jána Číčku, ktorý priblížil problémy ľudí 

v medzivojnovom období, vysťahovalectvo do Ameriky. Svojimi spomienkami na vojnové detstvo 

prispeli i pani učiteľka Hargašová a pani Pagáčová. O pohnutých udalostiach v Žeraviciach 

porozprávala pani Mgr.B. Žákovicová. 

  

 

Máj – symbol lásky a jari sme i toho roku privítali tradične v posledný aprílový deň a to stavaním 

mája. Jeden stojí pred tunajším obecným úradom, druhý pri klube dôchodcov, tretí na Bučkovci 

a posledný štvrtý na ihrisku na Šancoch. Že sa pri tom spievalo a tancovalo je úplne samozrejmé. 

Veď to patrí k májovej atmosfére. 

 

   

 „Tu bratia vždy sa stretať  budú, tu vernosť prisahať si budú“ 

 slová Jozefa Miloslava Hurbana - nápis na pamätnom kameni - svedectvo dobrých vzťahov medzi 

Čechmi a Slovákmi.  



 

 

Toho roku sa oslavy bratstva Čechov a Slovákov na Veľkej Javorine konali  27. júla 2015 za 

príjemného letného počasia a za účasti veľkého množstva hostí. Nie je možné vymenovať 

všetkých, ktorí prispeli k dobrej nálade a zábave.  

 

Slovenské národné povstanie  

 

V našej obci sme si túto významnú udalosť – 71. výročie – pripomenuli tak ako po iné roky 

v nedeľu dopoludnia. Spomienková slávnosť sa konala pred obecným úradom za účasti priamych 

účastníkov SNP, členov SZPB, poslanca NR SR Dušana Bublavého. 

. 

Pietna spomienka na 71. výročie SNP na vrchu Roh 

 za účasti významných hostí bola vyvrcholením tohto slávnostného dňa. Tu boli položené vence 

k pamätníku padlých, prednesené prejavy hostí, členov protifašistického odboja. 

Oslavy pokračovali bohatým kultúrnym programom v prírodnom amfiteátri, kde účinkovali rôzne 

folklórne súbory. 

Toto všetko sú udalosti, ktoré si už akosi úplne samozrejme uctievame nielen položením kvetov, 

ale i priamou účasťou pri oslave týchto historických medzníkov v našom živote.  

 

Ekonomický život 

 

Rekonštrukcie v obci 

 

Most, cez ktorý musíte prejsť ak sa chcete dostať na kolkáreň má neuveriteľných sto rokov. 

Skutočne bol postavený talianskymi remeselníkmi  približne v roku 1915. Stavebný materiál bol 

kameň a hlina. Samozrejme, že slúžil našim predkom na prepravu nákladu väčšinou koňmo a váha 

tiež nebola taká, akú majú plne naložené nákladiaky. Už viac rokov bol v havarijnom stave- mal 

úplne podomleté kamenné základy a z pôvodnej vozovky zostalo sotva 70%. Rekonštrukcia 

v podobe svojpomocných prác je zárukou, že poslúži dobrej veci ešte mnoho rokov. 

 

 

Naša Základná škola má neuveriteľných 59 rokov. Slávnostne bola otvorená v roku 1956 a od tej 

doby prešla mnohými nevyhnutnými zmenami. Záznamy sú i v obecnej i v školskej kronike. 

Posledná miestnosť, ktorá bola rekonštruovaná bol telocvičňa. Stav podlahy bol v havarijnom stave 

a riziku úrazu sa každým dňom zvyšovalo.  



 

 

Obec Moravské Lieskové v zastúpení starostom Róbertom Palkom podala žiadosť o pridelenie 

finančných prostriedkov na Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu SR. 

Dotácia v celkovej sume 35 000eur premenila našu telocvičňu v priebehu letných prázdnin na 

bezpečné športovisko. 

  

Asanácia tzv.“perníkovej chalúpky“/ polorozpadnutej a bezohľadným zaobchádzaním našich 

spoluobčanov zničenej budovy/, ktorá už mnoho rokov veľmi nepekne „krášlila“ našu obec sa 

zrealizovala v letných a v prvých jesenných mesiacoch. Všetok znehodnotený  nielen stavebný 

materiál, ale i zvyšky bytového zariadenia boli odvezené, priestor upravený.   

 

Projekt KOMPRAX 

je projekt, ktorý podporuje rozvoj zručností mladých ľudí. A práve tento projekt oslovil Moniku 

Černú a Hanku Herinkovú a pustili sa do renovácie chodieb ZUŠ: nátery stien a obnova 

opotrebovaného nábytku. V rámci projektu získala každá 200 eur. Na dobrú vec prispela aj tunajšia 

Základná škola a firma Eurocom, pán Marián Švacho. Zanieteným iniciátorkám a realizátorkám 

pomáhali samozrejme aj rodičia    

 

Osvetový dom  

v našej obci sa už konečne dočkal zaslúženej opravy. 

Býva veľmi často využívaný našimi občanmi na rôzne spoločenské, ale i rodinné akcie. 

Strop, ktorý bol v havarijnom stave, je nahradený moderným systémom a je tepelne izolovaný, aby 

sa zabránilo úniku tepla. 

 

 

DOM SMÚTKU 

takých rozmerov , a v tak veľkej obci, akou naša obec je  absolútne nevyhovujúci.  

Smútočné obrady sa konávali vždy za akéhokoľvek počasia vonku, pred domom smútku, pretože 

vnútorné priestory boli úplne stiesnené.  

Rekonštrukcia Domu smútku sa začala 9. októbra 2015. Predpokladaná dĺžka realizácie sa 

dojednávala zmluvne na maximálne 90 dní odo dňa odovzdania a prevzatia miesta stavebných prác 

do dňa odovzdania a prevzatia stavebných prác. Celkové vonkajšie rozmery pred rekonštrukciou sú 

4,70m x 9,50m.Po rekonštrukcii budú: 9,50m x 18,23m. Budova je čiastočne podpivničená, 

v suteréne prístavby sa vybudujú sociálne zariadenia(WC) pre návštevníkov a personál. Prístavba 

pozostáva z jednopriestorovej obradnej siene s kapacitou  minimálne 56 miest na sedenie, 



 

 

v exteriéri sa nachádza zastrešená plocha pre státie smútočných hostí, z ktorej sú riešené vstupy do 

objektu. 

  

COOP JEDNOTA  

 

Nastali zmeny v oblasti vernostného programu: 

Zľavy za I. polrok 2015 si držitelia nákupných kariet vybrali vo vianočnom období. 

Zľavy za II. polrok 2015 si držitelia nákupných kariet vyberú vo veľkonočnom období 

v kalendárnom roku 2016. 

Tovar zaplatený stravnými lístkami alebo stravovacou kartou nie je evidovaný na nákupnej karte, 

ani úhrada účtov prostredníctvom COOP kasy, ani platba tabakových výrobkov za vrátené obaly, 

ani úhrada služieb –dobíjanie telefónnych kariet mobilných operátorov. 

 

Činnosť obecného hasičského zboru: 

 

 Oheň je veľmi dobrý pomocník, ale veľmi zlý pán. Keď vyplazí svoje ohnivé jazyky, človek v boji 

s nimi, bez pomoci odborníkov má veľmi malú šancu.  

 V našej obci bol prvý hasičský zbor založený v roku 1905. Počas I. svetovej vojny zbor zanikol. 

V roku 1926 bol v obci zbor znovu založený a mal 25 členov. Zakúpená bola štvorkolesová 

striekačka. Činnosť zboru bola v 60-tych rokoch oslabená, ale v rokoch1965-66 dochádza 

k oživeniu zboru. Nie však natrvalo. Nedostatok mladých členov prináša  v 90-tych rokoch opäť 

útlm a nakoniec ostal zbor úplne nečinný. Až veľká povodeň v lete roku 1997 ukázala potrebu 

tohto združenia v plnej nahote. 

Do roku 2000 prišlo do zboru veľa mladých členov a tak sa tradícia hasičstva v obci obnovila. 

Novozvoleným veliteľom zboru – predseda  DHZ je Bc. Radoslav Pavlík a veliteľ jednotky OHZ je 

Marián Janiga. 

Toho roku v septembri 2015 si dobrovoľní hasiči v našej obci pripomenuli 110 výročie svojho 

založenia a pri tejto príležitosti boli vyznamenaní niektorí členovia a funkcionári DHZ. 

O zásluhách a oceneniach hasičov našej obce som sa  zmieňovala i v predchádzajúcich záznamoch 

v obecnej kronike. Srdečne im blahoželáme a za odvedenú prácu ďakujeme.  

 

Zdravotníctvo a sociálna starostlivosť 

v obci funguje presne tak, ako v uplynulé roky, stále žiaľ bez detského lekára. 

S lekárskou praxou končí i stomatológ MUDr. Štefan Kobza, dovŕšil dôchodkový vek. 



 

 

 

 Trávnatý a lesnatý chotár našej obce je vlastne jedna veľká bezplatná lekáreň. Len treba vedieť 

kedy, ktoré byliny zbierať, načo ich používať. Takto to robili naši starí a prastarí rodičia a tak sa 

vyhli zbytočným zdravotným problémom. Vedeli si poradiť s niektorými chorobami v každom 

ročnom období, neničili telo antibiotikami. Poradili si s angínou, chrípkou, popáleninami, 

bolesťami hlavy, brucha. Návšteva lekára pripadala do úvahy až nezaberali prírodné medikamenty. 

Hovorí o tom i tento kratučký veršík. 

 

Baza čierna: Z voňavého kvetu šťavu, sirup urobíš, 

                     z čiernych bobúľ krvinkám zasa poslúžiš.  

 

 

Kultúrno-spoločenský život 

 

Zápis do 1. ročníka sa konal dňa 4. februára 2015 v popoludňajších hodinách. Budúcich prvákov 

čakali lienky s kvietkami a širokým úsmevom na tvári. Úlohy, ktoré ich tu čakali zvládli bez 

problémov a odmenou im bol malý darček, diplom a foto z tejto pamätnej chvíle. 

Do školských lavíc by malo od septembra 2015 zasadnúť 18 malých žiakov. 

 

  

Fašiangy, ktoré sa končia Popolcovou stredou a karneval 

 

 – tieto dve slová patria tak nerozlučiteľne spolu ako radosť a veselosť. Samozrejme, lebo potom až 

do Veľkej noci nastáva dlhé pôstne obdobie bez spevu, tanca, zábavy. 

Toho roku sa však na našej škole pre veľké chrípkové ochorenie karneval nekonal. 

 

Prvá obecná turistika 

 

ale treba dodať, že po mnohých prerušených rokoch. Veď iniciátorom turistických pochodov na 

Veľkú Javorinu bol pred mnohými rokmi nebohý pán Herínek. Smerom cez Palové, Členkovec, 

Hrubú Stranu a Cetunu sa tiahla pestrá stuha nadšencov pešej turistiky. Bolo to tiež vždy v mesiaci 

máji, tak ako v tomto prípade. 

Tohoroční turisti sa vybrali 8.mája 2015 na opačnú stranu lieskovského chotára. Obzreli si 

vojenský bunker na Borine, ktorí stavali vojaci Československej ľudovej armády v období 90-tych 



 

 

rokov minulého storočia, ako pozorovateľňu. Na Rolincovej hradisko z doby bronzovej, 

Landroveckú skalu, Landroveckú jaskyňu – o jej objavenie sa pričinil i prítomný pán učiteľ 

Švacho. 

Zostáva len veriť, že nenastane zasa taká dlhá odmlka, aká predchádzala tejto a turizmu sa bude 

v našej obci už len dariť. 

 

Deň matiek 

Na nádvorí našej základnej školy sme v nedeľu 7. mája 2016  obveseľovali srdiečka všetkých 

prítomných  krásnym programom. Scénky, tance, piesne v podaní malých umelcov a vlastnoručne 

vyrobené darčeky boli venované mamičkám, babičkám a odmenené veľkým potleskom. 

 

MDD  

je zasa naopak sviatok našich najmenších, na ktorý sa naši malí oslávenci vždy veľmi tešia. Toho 

roku tento pekný deň nastal za sprievodu výnimočne krásneho slnečného počasia 30. mája, 

v sobotu, v areáli školy. Najmenším pripravila kultúrna komisia pri OcÚ bohatý  program. Bol plný 

radosti, hier, zábavy a súťaží pre každú vekovú kategóriu. V podvečer sa síce obcou prehnala 

búrka, ale vytrvalci ju prečkali v budove školy a v zábave pokračovali až do večerných hodín. 

 

 

 Na plný dych 

Takýto názov niesol aj 2. ročník festivalu dychových hudieb v Moravskom Lieskovom  na 

Šancoch, ktorý sa konal v dňoch 19.-20. júna 2015. Hlavnú taktovku držala v rukách rodina 

Múdrych za pomoci blízkej, ale i širšej rodiny. Veď udirigovať taký kolos nie je jednoduché. 

Piatkové popoludnie, po doznení fanfár patrilo kapelám:Lieskované, Bučkovanka, Březovjané 

a Skaličané. V sobotu prišli na rad  ďalšie, ktoré je nemožné všetky vymenovať. Všetkým však 

patrí veľké Ďakujeme a tešíme sa na vás opäť o rok. Veď tak to predsa organizátori sľúbili a dané 

slovo treba predsa dodržať.  

 

Dožinková slávnosť 

„Už sme sa nažali, snopov navázali, v tom lieskovském poli...“ 

Takýmto spevom sa voľakedy skutočne končila v našom lieskovskom chotári žatva. 

Toto leto sme si koniec žatvy – dožinky pripomenuli v amfiteátri na Bučkovci, v nedeľu 23.8.2015, 

v podaní FS Kasanka. Symbolický dožinkový veniec odovzdali starostovi obce pánovi Róbertovi 

Palkovi. 



 

 

Na dožinkoch nikdy nesmeli chýbať koláče. Na tohoročnom popoludní bola dokonca vyhlásená 

súťaž o naj.. koláč a vyhral koláč pani Revayovej. 

Vďaka za takto pekne prežité poludnie patrí i sponzorom: Kvetinárstvo Moravské Lieskové za 

dožinkový veniec a združeniu poľovníkov- za prípravu gulášu, DJ-ovi M.Zámečníkovi, DHZ-u 

a ostatným, ktorí prispeli k dobrej atmosfére. 

 

Vianočné trhy v Moravskom Lieskovom – 2. ročník 

 

 Trvali dva dni – 11.a12. decembra 2015. Otvoril ich starosta obce pán Róbert Palko. Ako som sa 

už zmienila úvodný kultúrny program piatkového popoludnia pripravili deti z MŠ a žiaci I. stupňa 

ZŠ.V kultúrnom programe pokračovali prizvaní hostia: Strýci ze Strání-cimbalová muzika, ktorá 

sprevádzala folklórny súbor JAVORINA. Nikto z návštevníkov netrpel smädom ani hladom. Na 

ponukovom lístku boli vianočné špeciality: punč, varené víno, voňavé oblátky, trubičky a domáce 

zabíjačkové špeciality. 

 Sobotný program zahájilo hudobné zoskupenie Na plný dych. Vystriedala ich folklórna skupina 

KASANKA a veľký úspech zožali HARMONIKÁRI zo Selca. Záverečnú symbolickú bodku za 

vianočnými trhmi dal svojim koncertom Tomáš Bezdeda, ktorý prijal pozvanie a úžasne pobavil 

návštevníkov trhov. 

 

 

Duchovný a náboženský život 

 

Mgr.Peter Maca, školský dekan Považského seniorátu ECAV a zborový farár 

Vykonáva svoje povolanie s entuziazmom a zanietením jemu vlastným. Počas jeho pôsobenia 

v našej obci vykonal veľký kus práce. Samozrejme že bez pomoci farníkov by nedokázal to čo 

dokázal. Zvony na evanjelickom chráme Božom sú opravené. Bolo to vo štvrtok 12. marca 2015 

a bolo skutočne úžasné počúvať /hoci to bolo v nočných hodinách/ ako krásne vyzváňajú 

a oznamujú širokej verejnosti túto úžasnú novinu. 

Oprava zvonov sa udiala v súzvuku s podmienkami pamiatkového úradu a vyžiadala si investíciu 

vyše 14 800 eur. 

Druhá etapa opráv – interiér kostola: obnova osekaného muriva, nové omietky, obielenie kostola, 

lakovanie všetkých drevených podláh, schodísk a dlážok. Bolo zavedené úplne nové ústredné 

vykurovanie s úsporným plynovým kotlom/rozvody s medenými trúbkami/, zakúpené nové 

ohrievacie telesá, zrekonštruovaná bola elektrická sieť v kostole podľa súčasných noriem. 



 

 

Brigádnicky pomohli nielen členovia cirkevného zboru v obci, ale i nečlenovia, ba i členovia 

z okolitých miest a obcí.  

 

„Svätá je Bože, Tvoja cesta, na ktorú nás pozývaš, dopraj aj nám na nej miesta, obráť k sebe, kým 

je čas. Amen.      Joel 1,14: „Zasväťme pôst“ 

Tieto slová zazneli z úst pána farára Mgr. Macu čítaním z Písma svätého počas služieb Božích 

v čase pôstnom. 

Pôst nastáva po fašiangových, veselých týždňoch a vstupujeme do obdobia očisťovania sa, do 

obdobia príprav na Veľkú noc. Obyčajne si pod pojmom pôst predstavíme akési očisťovanie. 

Akú podobu má mať očisťovanie tela, to nám poradia lekári a fundovaní odborníci. Ale akú 

podobu má mať očistenie ubitej ľudskej duše, recept neexistuje. 

V 7. storočí pred Kristom sa o to pokúsil muž menom Izaiáš, ktorý návod na očistný pôst predpísal 

takto:“Toto hľa je pôst, ktorý ja mám rád: Rozviazať putá neprávosti, spretŕhať povrazy jarma, 

prepustiť utláčaných na slobodu a polámať každé jarmo...“ 

Pôst je pre každého z nás možný začiatok, začiatok očisťovania svojej duše a ducha. 

Je len na nás ako hlboko nás tieto kresťanské myšlienky oslovia a do akej miery sa nimi budeme 

riadiť. 

 

 

Pamiatka zosnulých 

Prvé novembrové dni si  so smútkom v srdciach spomíname na tých, ktorí tu boli medzi nami, na 

tých ktorí nás predčasne opustili. Akosi si v tento čas nástojčivejšie uvedomujeme ako nám 

chýbajú, koľko nevypovedaného medzi nami zostalo, koľko múdrych rád by sme potrebovali a 

nemá nám ich kto poskytnúť. V očiach sa nám zalesknú slzy smútku, bezmocnosti. 

Citujem slová pána farára Macu, ktorý si vybral z písma svätého túto krásnu myšlienku, vyslovenú 

Ježišom Kristom:“Dcéry Jeruzalemské, nenariekajte nado mnou, ale nariekajte radšej nad sebou 

a nad svojimi deťmi.“Plač je teda súčasťou života a patrí k nemu i plač nad hrobom, či pri hrobe. 

V tieto dni ďakujeme Bohu za životy tých, ktorí tu boli s nami, ale i za životy tých, ktorých máme 

pri sebe. Zároveň si musíme uvedomiť, že taký je zákon žitia.  Plač je len spôsob ako vyplakať 

bolesť, alebo aspoň kúsok bolesti z uboleného srdca. 

 

„Blahoslavenejšie je dávať, ako brať“je veta, ktorú vyslovil apoštol Pavel pri rozlúčke 

v MiléteTieto slová môžu u niekoho vzbudzovať nevôľu, rozpaky a možno i hnev. Veď predsa je 

príjemnejšie byť obdarovaný ,ako obdarovávať. Akosi takto sme už zvyknutí. 



 

 

Ježiš Kristus ukazuje však iný smer cesty. Ak chceš pravú, trvalú radosť človeče, nie povrchnú 

a chvíľkovú, usiluj sa viacej dávať, buď pripravený slúžiť nezištne, dobrovoľne, šľachetne. Treba 

sa nám uberať tým smerom radosti, ktorý naznačil náš Spasiteľ: žiť život bez pretvárky 

a vypočítavosti, prinášať úsmev ľuďom a svetu svojou veľkodušnosťou.. Nezabúdajme, že hoci 

každý z nás je len kvapkou v mori, aj táto naša maličkosť dáva zmysel, cenu života a pocit 

užitočnosti. 

Pripomeňme si to aj v týchto dňoch, viac ako romantických, kedy sa nám dostalo Daru nad všetky 

dary. 

To je iba krátky výňatok z príhovoru pána farára Macu k veriacim v Evanjelickom chráme Božom 

v čase Vianoc.  

 

Konfirmácia  

sa v evanjelickom chráme božom konala 4. mája 2015. Konfirmovaní boli štyria žiaci ôsmeho 

ročníka: Andrea Hornáčková, Jana Kuceková, Branislav Radoš a Michal Rehák. 

Pán farár Mgr. Peter Maca v tomto kalendárnom roku nepokrstil ani jedného novorodenca a na 

poslednej ceste odprevadil 16 spoluobčanov. 

 

Vnútromisijné – zborové udalosti v tomto kalendárnom roku: 

- ekumenické služby Božie za jednotu kresťanov 

- rozhlasové služby Božie 5. nedeľu pôstnu 

- ekumenické služby Božie pri príležitosti 70. výročia ukončenia vojny  

      a oslobodenia obce 

- výlet mládežníkov do Skalice 

- zborový výlet do Piešťan 

- sústredenie detskej besiedky a dorastu na záver školského roku na fare 

- účasť na medzinárodnom stretnutí pod záštitou ECEN Javorník 2015 

- služby Božie v nájomných bezbariérových bytov v obci 

- program na SB v októbri venovaný akcii“rok Ľ. Štúra“ 

Rímsko-katolícka cirkev 

 

Vzkriesený Kristus mení srdcia 

Veľkonočný pozdrav, čo zaháňa všetok strach, pokoj , ktorý prináša Ježiš je spásonosným darom: 

„Pokoj vám zanechávam, svoj pokoj vám dávam!“ Tento pokoj sa v deň Vzkriesenia stáva 

prameňom radosti, víťazstva. Vzkriesený Kristus aj dnes vchádza do našich domovov a do našich 



 

 

sŕdc. Vchádza s darom radosti a pokoja, života a nádeje, s darmi pre nás veľmi potrebnými. Len on 

môže dať zmysel našej existencii a pomôcť na nohy tomu, kto je unavený, smutný, strápený a bez 

nádeje. Týmito slovami sa prihováral k veriacim v čase Veľkej noci pán farár Mgr. Lazo. Je len na 

nás ako s nimi naložíme, ako ich zužitkujeme vo svoj prospech. 

 

Cesta krásy – cesta k Bohu 

Takýto zaujímavý názov dal svojmu príspevku, ktorý sa týka umenia, pán Farár Lazo. 

Skutočne jedna z ciest, ktoré nás môžu priviesť k Bohu, je cesta umeleckého vyjadrenia. Každé 

jedno umelecké dielo je výsledkom kreatívnej schopnosti ľudskej bytosti, vyjadruje a zviditeľnuje 

potrebu a schopnosť človeka vyjadriť prostredníctvom farieb pocity, emócie. Nech navštívime 

gotickú katedrálu, či románsky kostol, vnímame, že v týchto nádherných priestoroch je hádam 

ukrytá viera celých generácií. Veľký umelec Marc Chagall napísal:/citujem jeho slová, ktoré svojou 

zmysluplnosťou zaujali i pána farára/ „Maliari počas celých stáročí namáčali svoj štetec vo 

farebnom základe (farebnej abecede), ktorým je Biblia.“ Táto myšlienka stojí za zamyslenie, 

pretože umenie je schopné vyjadriť a zviditeľniť potrebu človeka a umelecké dielo otvorí oči mysle 

a srdca, otvorí dvere ku kráse a pravde. 

 

 

Sviatosť 1. svätého prijímania 

sa v tomto kalendárnom roku nekonala, boli iba dvaja žiaci. 

 

Sviatosť birmovania 

Sa v našej obci konala po štyroch rokoch. Birmovaných bolo 47 birmovancov. 

V tomto kalendárnom roku pán farár Mgr. Eduard Lazo požehnal na spoločnej ceste životom 

štyrom manželským párom, pokrstil desať novorodencov. 

 Na poslednej ceste odprevadil štrnásť našich spoluobčanov. 

 

Školstvo a vzdelávanie 

 

Spojená škola Moravské Lieskové – ZŠ- k 30.6.2015 – 187 žiakov   

                                                              MŠ – k 30.6. 2015 –      66 detí  - od 1.9.2013 trojtriedna  

                                                              ZUŠ – k 30.6.2015 –     66 žiakov – hudobný odbor 

                                                                                                     30 žiakov – tanečný odbor 

                                                                                                     26 žiakov – výtvarný odbor 



 

 

Pani Mgr. Jana Lacková je i v tomto kalendárnom a školskom roku 2014/2015 riaditeľkou Spojenej 

školy v Moravskom Lieskovom. 

   

Začnem zasa od tých najmenších, od materskej školy, teda od predprimárneho vzdelávania, ktoré 

táto inštitúcia  deťom predškolského veku poskytuje. 

Od 1. septembra 2013 sa prevádzka MŠ rozšírila o jedno oddelenie. Tri oddelenia  sú k dispozícii 

i v tomto školskom i kalendárnom roku. 

Oddelenia si i pre tento školský rok vybrali overené pomenovania: „Chrobáčikovo“- pre tých 

najmenších, „Motýlikovo“ a „Delfínikovo“. 

Okrem výchovno-vzdelávacej činnosti venujú pozornosť harmonickému rozvoju osobnosti dieťaťa  

a bezproblémovému zvládnutiu prechodu z rodinného do kolektívneho prostredia /myslím tým 

najmenších/, ale i vstupu budúcich žiakov do kolektívu školy. 

Mnoho času trávia na vychádzkach po blízkom okolí a tak vlastne poznávajú mnohé zaujímavé 

zákutia našej obce.  

 

Fašiangový karneval, plný masiek, spevu, tanca si zrealizovali 6.2.2015 v miestnom osvetovom 

dome. 

Futbalový turnaj, ktorý zorganizovali DELFÍNIKOVIA 20.3.2015 hovorí o tom, že nám vyrastajú 

futbalové talenty. 

Naši škôlkári navštívili dňa 9.apríla v Novom Meste nad Váhom knižnicu Ľ.V.Riznera. 

Cestovali ako ozajstní cestujúci autobusom len s pani učiteľkami. 

Aj v našej materskej škole sa už tradične svojim mamičkám a babičkám za lásku a starostlivosť 

odmeňujú tí najmenší tak, ako to len oni vedia:  básničkami, spevom, riekankami a samozrejme 

vlastnoručne vyrobenými darčekmi. Bolo 11. mája 2015. 

 

Plavecký výcvik v Starej Turej absolvovalo zopár jednotlivcov. 

Lubina – minifarma – to bol cieľ výletu našich malých tulákov a boli nadšení. 

MŠ Květná  a Strání – to sú materské školy v susednom Česku a tohto výletu sa zúčastnili iba tie 

deti, ktoré majú pas. 

Toto boli aktivity našich najmenších v mesiaci júni. 

No tá najdôležitejšia bola predsa rozlúčka s materskou školou, pretože najstarších škôlkárov čakajú 

od septembra školské povinnosti. Veľa chuti a úspechov, drobci! 

 



 

 

Mamičky našich škôlkárov sa zasa pod vedením pani učiteľky Brumerčíkovej postarali o to, aby 

bolo prostredie škôlky krajšie. Vynovili stoličky detí. Farby sponzorsky zabezpečil pán Brumerčík 

a šikovné ruky mamičiek urobili kus hodnotnej práce. 

 

Jeseň 

patria jej prívlastky – farebná, bohatá. Iste právom. Stromy sú odeté vo farebnom šate a ponúkajú 

nám svoje bohatstvo v podobe zrelých plodov. Polia a záhrady za nimi nezaostávajú. 

Najlákavejším plodom pre deti sú tekvice. Čo všetko z nich dokážu deti za pomoci rodičov vyrobiť 

je až neuveriteľné. Bolo tomu tak i toho roku 7. októbra. Malé umelecké diela, ktoré za toto 

popoludnie vyrobili skrášľovali vchod do MŠ a obdivovali ich okoloidúci. 

Veľkú radosť mali z interaktívneho predstavenia:“Červná čiapočka a vlk“. 

O starostlivosti o zúbky im prišla porozprávať pani doktorka Barbora Gulová. 

Lampiónový sprievod, ktorý sa konal 27. novembra, už oslovil širšiu verejnosť a pohol sa spred 

obecného úradu a končil v kultúrnom dome diskotékou. 

Samozrejme, že na škôlkárov nezabudol ani Mikuláš. Balíčky im za pomoci čerta a anjela priniesol 

už v piatok 4. decembra. 

 

Vianoce  

najkrajšie a najčarovnejšie sviatky roka. 

V našej obci sa toho roku v piatok 11. decembra konal 2. ročník vianočných trhov, kde naši 

škôlkári spolu s prvostupniarmi pripravili pre návštevníkov trhov krásny kultúrny program. 

Budova škôlky sa pár dní pred Vianocami – 17. decembra premenila na jeden veľký ateliér, kde 

malí umelci spolu s rodičmi vyrábali výnimočné vianočné darčeky. 

Skrátka život majú naši najmenší pestrý a tvorivý. 

 

Základná škola 

Poskytuje primárne vzdelanie, a tým sa snaží čo najkvalitnejšie pripraviť žiakov k ďalšiemu 

vzdelávaniu, ktoré si v deviatom ročníku sami vyberú.        

Školský rok 2014/ 2015 bol slávnostne zahájený 2.septembra 2014 v telocvični základnej školy, za 

prítomnosti starostu obce. Vyučovanie sa začalo 3. septembra 2014. 

Spomeniem iba zopár výnimočných akcií školy. 

  

 „Deň narcisov“ je verejná finančná  zbierka na podporu onkologických pacientov. 



 

 

Naša škola sa do tejto krásnej humánnej akcie zapojila i tento rok a naši dobrovoľníci vyzbierali 

vďaka občanom našej obce veľmi peknú  sumu 405 eur. 

 

 Každoročne sa v apríli pri príležitosti „Dňa Zeme“snažíme našu obec zbaviť toho čo ju veľmi 

nekrášli – odpadu. Žiaci majú na rukách  rukavice a odpad zbierajú a znášajú na vopred určené 

miesto. 

 

MDD – oslavy tohto sviatku sme v tomto roku poňali úplne iným spôsobom ako po iné roky. 

Žiaci II. stupňa navštívili 1.júna muzikál HAIR SPRAY na Novej scéne. 

Žiaci I. stupňa a časť piatakov navštívili 3.júna v Nitre divadelné predstavenie FERDO MRAVEC 

a po meste sa previezli špeciálnym vláčikom. 

 

 Súťaž  SČK a územná súťaž Družstiev mladých záchranárov, ktorá sa konala posledný 

aprílový deň v Trenčíne priniesla našim súťažiacim absolútne víťazstvo. 

Pekne sa umiestnili i v súťaži mladých záchranárov civilnej ochrany. 

 

Moravskolieskovský orientačný beh sa konal 17.júna 2015, za účasti piatich škôl. 

Najúspešnejšia bola naša škola. Ako druhí sa umiestnili pretekári z Lubiny, po nich Kočovce. 

Štvrtá bola  Odborárska Nové Mesto nad Váhom a piata Lúka. Pretekári štartovali v štyroch 

kategóriách a trať merala 1,7km. 

 

Šarkaniáda, svetlonosy a vianočné trhy už neodmysliteľne patria k životu našej školy. 

Konajú sa už v chladnejšom – jesennom a zimnom čase, ale to nie je prekážkou. Keď fúka vietor, 

šarkan vyššie vyletí a jeho pilot sa v škole zahreje horúcim čajom. Ani svetlonosom zima 

neprekáža- dlhšie sa usmievajú a skrášľujú nádvorie školy. 

Vianočné trhy, toho roku aj za prítomnosti Mikuláša – 4. decembra, ponúkali široký sortiment 

tovaru. Každý si tu iste našiel to svoje, čo mu urobilo radosť. 

 

Toto všetko boli udalosti viac-menej radostné, ktoré by mali byť súčasťou života každej školy, 

školského zariadenia. 

 

 Našu školu však žiaľ zasiahla veľmi krutá, bolestivá rana. Svoj ťažký, nerovný boj so zákernou 

chorobou vo veku púhych 47 rokov, prehrala 18. novembra 2015 naša úžasná kolegyňa Mgr.Lenka 

Mitanová. S láskou na ňu spomíname.   



 

 

 

Základná umelecká škola 

Nebudem sa opakovať a znova rozprávať o pozitívach našej ZUŠ. Vieme koľko talentov 

vychovala. Záujem o štúdium je väčší ako je možné prijať. Ani v tomto školskom roku nebolo 

vyhovené všetkým žiadostiam. 

V školskom roku 2015/2016 povedie tanečný odbor opäť Mgr. Monika Gáborová na čiastočný 

úväzok. 

Výtvarný odbor v tomto školskom roku bude vyučovať pani učiteľka Iveta Lišková. 

 

 

Šport a telesná kultúra 

 

Kolkársky klub Moravské Lieskové 

 

 V roku 2015 si OZ pripomína 20 výročie zaregistrovania. 

Toto OZ združuje približne 60 hráčov, hrajúcich v 9 družstvách v súťaži Dedinskej kolkárskej ligy. 

Je to amatérska súťaž, ktorá má pevné pravidlá a môže do nej vstúpiť každý, kto má záujem 

o kolektívne trávenie voľného času. 

  Kolkárska sezóna je rozložená do dvoch častí  a to jesenná, ktorá trvá od októbra a jarná a tá trvá 

do mája. Našu obec reprezentujú kolkári v súťaži 3. krajskej ligy: po jesennej časti sú naši hráči na 

1. mieste. Zúčastnili sa všetkých súťaží tak ako po ostatné roky a úspešne.  

 „Memoriál Jána Machovica.“v roku 2015 to bol už 4.ročník, za účasti hráčov aj z iných klubov. 

 „Jánske ohne“- zapálené  27. júna 2015 – zábava pre širokú verejnosť. Tu sa stretli spolu 

kolkárske ale i nekolkárske rodiny i s deťmi, ktoré sa dosýta vyšantili. 

 

Vzpierači ŠK SOKOL 

 

Činnosť ŠK Sokol Moravské Lieskové bola toho roku po zásluhách aj odmenená. 

Starší žiaci skončili v rámci SR na peknom 6.mieste. 

Ján Marek Trebichavský získal titul „Majster SR.“ 

Vo vzpieraní MSR zvíťazili vo svojich kategóriách Marián Zelko, Ján Trebichavský, Jozef 

Gabrhel a na 2. mieste skončil Bronislav Pastúň. 

Jozef Gabrhel sa v silovom trojboji stal majstrom sveta. 



 

 

Štefan Marták – tréner a predseda ŠK Sokol, k životnému jubileu – 70 rokov obdržal od 

Slovenského zväzu vzpierania plaketu za dlhoročnú funkcionársku činnosť. 

 

Futbalisti 

 

 TJ ISKRA Moravské Lieskové  v tomto roku  v spolupráci s obcou zveľadila futbalové ihrisko 

/postavili ochranné siete a začali s rekonštrukciou zdevastovaných lavičiek/. 

Hlavným cieľom futbalového oddielu je, bolo a bude: futbalová výchova detí a mládeže. 

Voľný čas strávený pri akomkoľvek športe je iste kvalitnejší a efektívnejší, ako ponevieranie sa po 

uliciach, prípadne iné aktivity, ktoré nevedú k ničomu. 

 Účasť na tréningoch, či zápasoch je mnohokrát spojená s odriekaním, so sebazaprením ale názory 

„tiež fanúšikov“ nech futbalistov vôbec neodrádzajú. Treba ísť tvrdo a priamo za svojim cieľom.   

 Prípravku, teda tých najmenších zanietencov, v tomto roku  trénovali pán Ing. Milan Zámečník 

a pán Jozef Uhrík  a schádzali sa v hojnom počte. 

 Mladších žiakov trénoval pán Peter Nešťák. 

Firma Internal Audit Services, s.r.o. – Ing. Roman Janega venovala týmto malým športovcom nové 

dresy.  

 Starší žiaci- trénerom je pán Miloš Nešťák, dovolím si prívlastok „starý futbalista“- nemyslím tým 

vek, ale roky športovým srdcom odohrané zápasy v drese lieskovskej telovýchovnej jednoty. Tu 

hrali dokonca i dievčatá. 

 Dorastencov má pod palcom opäť pán Peter Nešťák. Výsledky boli spočiatku kolísavé, no 

tréningová účasť je výsledkom postupného zlepšovania sa mužstva. 

 Dospelých trénuje pán Rastislav Drobný a podobne ako u dorastencov- konečne je účasť na 

tréningoch väčšia ako bývala  a výsledok sa pomaly dostavuje. 

Všetci dobre vedia že, keď tvrdo nenatrénujú, nemôžu očakávať hviezdny výsledok. A pri každom 

jednom športe, no a pri futbale zvlášť platí: “ťažko na cvičisku, ľahko na bojisku.“ 

 

 

 

Počasie v kalendárnom roku 2015 

 

Mesiac január 

 Tak, ako sa skončil uplynulý rok, tak tento nový začal. Miernym vlhkým počasím. 



 

 

Nasnežilo síce 4. januára, bolo krásne, slnečno až do troch kráľov -6.januára,ale prišlo zasa väčšie 

oteplenie, sneh sa roztopil. 

Koncom mesiaca sa ochladilo a 25. januára jemne snežilo a mrzlo. V noci z 29. na 30. januára – 

v piatok –úžasný pravý zimný príval snehu, ale žiaľ v nižších polohách neskôr s dažďom.  

Na cestách dochádza k haváriám. 

 

Mesiac február 

Začína sa tento krát pekným slnečným mrazivým počasím. Na Hromnice – 2. februára je krásne 

jasno, mrzne, takže žiaden koniec sanice. Čiže je tá pravá zima. Na cestách sa však tvoria jazykové 

záveje horské prechody sú neprejazdné. V nedeľu 8. februára predviedla svoje umenie i snehová 

fujavica a v pondelok 9. februára klesla ortuť teplomera  dokonca na mínus 12 stupňov Celzia. No 

v utorok 12. dochádza k veľkej zmene- veľký pokles teploty a sneh sa začína  topiť. Jarné 

prázdniny majú školáci upršané. Na Mateja prší celý deň, je tmavo-hmliso, až depresívne. 

 

 Mesiac marec 

sa začal asi šibnutím čarovného prútika – krásnym slnečným počasím. To bolo však len v nedeľu 

a v pondelok už zasa  ten nešťastný dážď, sprevádzaný silným vetrom, hlavne v nočných hodinách. 

Ďalšie štyri dni boli už veselšie – v utorok krásne nasnežilo, vybielilo celú dedinu i okolité 

kopanice. Aj napriek tomu, že bolo hladno svietilo slniečko.  

Sobota už priniesla menej radosti- prší drobný hustý dážď, počasie sa síce javí ako jarné, no 

postupne sa ochladzuje. Chladné dni v tomto období boli sobota 28. a nedeľa 29.2015 

V utorok dopoludnia husto snežilo, dokonca bola súvislá vrstva snehu. No v popoludňajších 

hodinách vystriedal sneženie dážď.  

 

Mesiac apríl  

Začal pekným, ale chladným predjarným počasím. Samozrejme nedá sa to povedať o celom území 

Slovenska. Sever Slovenska je zasypaný snehom, cestári sprejazdňujú cesty pluhmi.  

Prvý aprílový deň vystriedali tri snehovo-dažďovo -veterné dni. Na zemi je súvislá snehová vrstva 

a noci sú mrazivé. 

Veľkonočné sviatky – 5.-6. apríla sú chladné, veterné. 

Ďalšie dni sú však už priaznivejšie, teplejšie. K opätovnému ochladeniu však dochádza zasa 

koncom mesiaca 28. a 29 .- mrholí, je veterno a chladno. Posledný aprílový deň je pekný. 

  

 



 

 

Mesiac máj  

sa nezačal pekným počasím, mrholí je chladno. Slnko sa cez mraky prediera až v nedeľu poobede. 

Počasie sa umierňuje, je teplejšie. Mierne ochladenie, ale bez mrazov priniesli so sebou Traja 

zmrznutí spolu so smädnou Žofiou. Pomaly sa začína otepľovať a v sobotu 16. prevláda krásne 

slnečné počasie. Na toto ročné obdobie až príliš teplé a 19. mája vo večerných hodinách o 21.00 

sme mali už prvú tohoročnú búrku. V ďalšie dni bolo počasie májové, bez výkyvov teplôt. 

V sobotu 30. mája sme zaznamenali o 18. hodine ďalšiu búrku, ale nedeľa už bola pekná, slnečná. 

 

Mesiac jún 

V pondelok 1. je krásne slnečné počasie a ortuť v teplomeri stále stúpa. V sobotu 6. a v nedeľu 7. 

sa vyšplhala až na krásnych 30 stupňov Celzia. Sklamal dokonca aj Medard. Jemné ochladenie 

nastáva až 19. a20 júna a prvé dažďové kvapky padajú až na Jána. V nedeľu 28. padá krásny, 

výdatný dážď. Posledné dni v mesiaci sú opäť pekné, slnečné . takýmto počasím sa lúčia aj žiaci so 

školou  a budú prázdninovať. 

 

Mesiac júl 

prvý prázdninový a teploty stúpajú závratným tempom – 30 stupňov Celzia, pokorili aj Prokopa. 

Prvý dážď bol 7.júla- krásny, jemný, bez búrky. Nastalo ochladenie o 10 stupňov. Počasie sa mení 

na veterné a na niektorých územiach Slovenska vystrájajú ničivé búrky, prudké vody zaplavujú 

okolie riek a nárazový vietor strháva strechy. 

Nepríjemné počasie vystriedali neskutočné horúčavy. Od 17. júla ortuť teplomera ukazuje až 37 

stupňov. V pondelok 27., v utorok 28. a v stredu 29. sme si od horúčav oddýchli vďaka jemnému, 

tichému dažďu.  

 

Mesiac august 

Začal horúčavami od 30 do 35 stupňov. Na severe Slovenska sa zasa prehnali búrky. Teploty stále 

stúpajú, až do 38 stupňov. Už sú i noci veľmi horúce. Tento stav veľmi zle znášajú hlavne starší 

ľudia. Vyzývaní sú i prostredníctvom televíznych obrazoviek aby pili veľké množstvo tekutín a aby 

sa čo najmenej pohybovali na slnkom vyhriatych priestranstvách.Polovica augusta 15.,16.,17. 

priniesla vytúžený a výdatný dážď v podobe búrok. Do konca mesiaca prevládajú opäť extrémne 

vysoké teploty, až do 39 stupňov. Vodné zdroje už žiaľbohu hlásia veľký úbytok vody a ľudia sú 

znepokojení, obávajú sa najhoršieho. 

 

 



 

 

Mesiac september 

Pokračuje v načato trende a teploty do 30 stupňov sú úplne bežné. Brány škôl teda otvoril 

príjemným letným počasím. V polovici mesiaca nám bolo dopriate veľmi mierneho ochladenia 

a dažďa a snáď vďaka tomu začali rasť v našich lesoch hríby ako „huby po daždi“. Dobrí hríbari sa 

otočili i viackrát a doniesli domov aj plné debničky od ovocia, ba dokonca aj plný kufor v aute. 

Bola skutočne výnimočná úroda.  

 

Mesiac október 

 pokračoval v prevzatej štafete  - pomerne pekné a teplé počasie. Takýto ráz počasia netrval dlho. 

Postupne sa začalo ochladzovať, fúkal veľmi chladný vietor. Najviac vystrájal hádam 12. októbra, 

kedy si žiaci našej školy púšťali šarkanov a vystavili na nádvorí školy svetlonosov. Boli dokonale 

„prefúknutí“ doslova ľadovým vetriskom. Hmly, ktoré nastali potom tiež neboli príjemné. Netrvali 

však dlho. Koniec mesiaca už bol zasa pomerne teplý a Sviatok všetkých svätých a jesenné 

prázdniny  sme si užili s pekným počasím.  

 

 Mesiac november 

 sa začal pomerne /na toto ročné obdobie/ teplým počasím. Trvalo to však iba zopár dní a začalo 

nás gniaviť hmlisté počasie. V sobotu 7. novembra prešla hmla do hustého dažďa. Počasie je 

skutočne nevyspytateľné: hmla pretrváva, cez obed sa snaží predrať slniečko a teploty sa vyšplhali 

až na 15 – 19 stupňov. Ani toho roku „neprišiel Martin na bielom koni“. Práve naopak zasa sa 

doteperili hmly a dážď. V sobotu 14. novembra bolo krásne, slnečné počasie ,ale od nedele až do 

soboty 21. opäť bolo počasie nevľúdne, daždivé. 

Na pondelok, na ráno 23. novembra sa ochladilo na mínus 4 stupne, cez deň snežilo. Popoludní 

prešlo sneženie do dažďa a fúkal chladný vietor. 

 

   Mesiac december 

 sa začal nezvyčajne -  plusovými teplotami. Noci boli väčšinou daždivé, sem-tam sa miešali 

s dažďom. V podstate celý mesiac bol hmlistý, nepríjemne vlhký, vďaka neustálemu dažďu, ktorý 

bol raz hustejší, raz slabší.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

Sneh poznali iba obyvatelia severných častí Slovenska. Zasa sme prežili Vianoce bez snehu. 

Smutní z toho boli hlavne tí najmenší.  

 


